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  Usnesení č. 13. – č. 22          dne 25 . 5. 2023 

 

Zápis ze zasedání Zastupitelstva obce Lipovec 

  

Místo a čas konání  

 

Navržený program: 

 

Zasedací místnost Obecního úřadu v Lipovci 

25. 5. 2023 v 18.00 hod.   
1. Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele 
2. Schválení programu 
3. Závěrečný účet obce se zprávou o výsledku 

přezkoumání za rok 2022 
4. Rozpočtové opatření č. 2/2023  
5. Program rozvoje obce 
6. Smlouva Eko-kom 
7. Smlouvy o poskytnutí dotace z Programu obnovy 

venkova 
8. Poplatek za hrobová místa 
9. Podpora MŠ Ronov n/D  
10. Finanční dar domovu seniorů Heřmanův Městec 
11. Diskuze 

 
 

  

  

Zahájení zasedání zastupitelstva 

Zasedání zahájila starostka obce Jana Malá. Kontrola prezenční listiny: přítomno je 7 

členů zastupitelstva, zastupitelstvo je usnášeníschopné a dále je také přítomno 13 občanů 

obce. 

 

 Určení ověřovatelů a zapisovatele 

Předsedající navrhla určit ověřovatele zápisu paní Betákovou Jaromíru a pana Petra 

Němce a zapisovatelem/zapisovatelkou Martinu Englicovou. Byla dána možnost vyjádřit 

se přítomným občanům. K návrhu nebyly vzneseny žádné připomínky. 

 

Usnesení č. 13/2023: Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje navržený program zasedání. 

Výsledek hlasování: Pro – 7 – Proti – 0 - Usnesení bylo schváleno. 
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Závěrečný účet obce se zprávou o výsledku přezkoumání za rok 

2022  
Starostka seznámila přítomné se závěrečným účtem obce a informovala, že je po dohodě 

na obecním úřadě k nahlédnutí výkaz zisků a ztráty k 31.12.2022 a rozvaha k 31.12.2022. 

Informovala rovněž o výsledku přezkoumání za rok 2022.  
 

Usnesení č. 14 /2023: Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje závěrečný účet obce se 

zprávou o výsledku přezkoumání za rok 2022, souhlasí s celoročním hospodařením obce 

za rok 2022 v souhlasu bez výhrad. 

Výsledek hlasování: Pro – 7 – Proti – 0 - Usnesení bylo schváleno. 

 

Rozpočtové opatření č. 2/2023 
Starostka seznámila přítomné s rozpočtovým opatřením č. 2/2023. 

 

Usnesení č. 15 /2023: Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje rozpočtové opatření č. 2/2023 

Výsledek hlasování: Pro – 7 – Proti – 0 - Usnesení bylo schváleno. 

 

Schválení programu rozvoje obce Lipovec  
Starostka seznámila přítomné s programem rozvoje obce Lipovec. 
Vystaven bude na úřední elektronické desce a umístěn na stránkách obce v záložce úřední 
deska. K aktualizaci dochází pravidelně vzhledem k některým již realizovaným projektům 
anebo kvůli projektům, které se teprve chytají, jako např. rekonstrukce obecního úřadu. 
 

Před hlasováním dala starostka možnost vyjádřit se přítomným občanům. 

 

Usnesení č. 16 /2023: Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje program rozvoje obce 
Lipovec.  
Výsledek hlasování: Pro – 7 – Proti – 0 - Usnesení bylo schváleno. 

 

Smlouva Eko-kom 
Starostka seznámila přítomné se smlouvou s firmou Eko–kom. Smlouva je v souladu se 

zákonem o recyklaci odpadů a mění se kontaktní osoba obce na starostku Janu Malou. 
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Před hlasováním dala starostka možnost vyjádřit se přítomným občanům. 

 

Usnesení č. 17/2023: Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje smlouvu s firmou Eko-kom. 
Výsledek hlasování: Pro – 7 – Proti – 0 -  Usnesení bylo schváleno. 

 

Smlouvy o poskytnutí dotace z Programu obnovy venkova 
 

Starostka seznámila přítomné se zněním smlouvy o poskytnutí dotace z Programu 

obnovy venkova.  

Smlouvy jsou dvě. V první se jedná o investiční dotaci z rozpočtových prostředků 

Pardubického kraje na rekonstrukci obecního úřadu. Dotace je přiznána ve výši 100 % 

skutečně vynaložených nákladů na akci v roce 2023. Maximálně však ve výši 155.000, -Kč. 

Poskytovatel částku uhradí na účet příjemce do 90-ti dnů od účinnosti smlouvy. 

Před hlasováním dala možnost vyjádři se přítomným občanům. 
 

Usnesení č. 18/2023: Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje smlouvu o poskytnutí dotace 

z Programu obnovy venkova na rekonstrukci obecního úřadu.  Výsledek hlasování: Pro – 7 

– Proti – 0 - Usnesení bylo schváleno. 

 

V druhé smlouvě se jedná o dotaci z rozpočtových prostředků Pardubického kraje na 

pořízení zásahových oděvů a zásahových přileb s příslušenstvím do výše 70-ti % ze 

skutečných celkových nákladů, maximálně však 67.200,-Kč. Poskytovatel částku uhradí na 

účet příjemce do 90-ti dnů od účinnosti smlouvy. 

 

Usnesení č. 19/2023: Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje smlouvu o poskytnutí dotace 

z Programu obnovy venkova na pořízení zásahových oděvů a zásahových přileb 

s příslušenstvím.  Výsledek hlasování: Pro – 7 – Proti – 0 - Usnesení bylo schváleno. 

 
Poplatek za hrobová místa 
Starostka oznámila výši poplatků za hrobová.  

 Od 1. července 2023 do 31. prosince 2023 bude probíhat uzavírání nájemních smluv na 

hrobová místa. 
Nájemcům budou účtovány poplatky za nájem hrobových míst za období od 1. 1. 2024 do 

31. 12. 2033 (smlouvy se uzavírají na dobu 10 let).  
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Nájemní smlouvy budou uzavírány osobně na obecním úřadě v Lipovci v úřední hodiny 

v pondělí v 18. – 20. 00 hod. V případě, že se nemůžete dostavit osobně, kontaktujte 

obecní úřad v Lipovci s žádostí o individuální jednání.  

Kontakt: obec.lipovec@gmail.com 

Tel. Bromová Petra 720 118 553 

 Při uzavírání nájemní smlouvy sdělte prosím číslo hrobového místa. Hroby budou nově 

označeny. 

 

Rozpis nájemného dle m²  plochy hrobového místa:  

Plocha (m²) Nájem za plochu 

(Kč) 

Úhrada služeb (Kč) Celkem (Kč) 

Do 1, 00 50 2000 2050 

1, 01 – 2,00 100 2000 2100 

2,01 – 3,00 150 2000 2150 

3,01 – 4,00 200 2000 2200 

4,01 – 5,00 250 2000 2250 

 

 

Před hlasováním dala starostka možnost vyjádři se přítomným občanům. 

Usnesení č. 20/2023: Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje výši poplatku za hrobová 

místa na období od 1. 1. 2024 do 31. 12. 2033. Výsledek hlasování: Pro – 7 – Proti – 0 - 

Usnesení bylo schváleno. 

 
Podpora MŠ Ronov n/D  
 

V naší obci není zajištěno přednostní právo umisťovat děti do spádové MŠ v Ronově n/D. 

Situace je dlouhodobě špatná. V letošním roce, žádali tři rodiny o umístění dítěte do MŠ 

v Ronově n/D, ale přijato nebylo žádné. Rozhodli jsme se situaci řešit a kontaktovali pro 

více informací starostu města Ronov n/D jakožto zřizovatele MŠ. Iniciovali jsme jednání, 

na kterém byli přítomni starostové ostatních okolních vesnic, starosta města Ronov a 

ředitelka MŠ Ronov n/D. Dle zákona jsme jako Obec povinni dětem z naší obce zajistit 

docházku a to od 5 let věku (předškolní oddělení). Pokud nemáme tuto možnost 

realizovat a okolní školky jsou plně obsazeny, musíme žádat PA kraj, který nám přidělí 

mailto:obec.lipovec@gmail.com
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volné místo. Bohužel to může být i na druhém konci PA kraje. Dojíždění do takové MŠ je 

pro rodiče nerealizovatelné. Nechceme jít touho krajní cestou a rodiče dětí nechat 

v hledání vhodného zařízení pouze na nich.  Starosta Ronova n/D společně s ředitelkou 

MŠ je ochoten s námi situaci řešit. Jediným východiskem je založit nové oddělení MŠ. 

Podmínkou města Ronov n/D je uzavření smlouvy s okolními vesnicemi na spolupodílení 

chodu oddělení, které by pro nás okolní vesnice bylo nově otevřeno. Město Ronov /D 

nemá pochopitelně zájem dotovat děti s trvalým pobytem mimo Ronov, protože na tyto 

děti nedostávají státem přidělené finanční prostředky. Chodem oddělení je myšleno 

finanční podílení se na platbách energií a materiálního chodu budovy. Platy zaměstnanců 

a potřeby dětí zajistí ředitelka MŠ formou dotací. Nyní je na nás schválit záměr uzavření 

smlouvy s městem Ronov n/D o spoluúčasti na chodu MŠ. Zajistili bychom si tím stejné 

přednostní podmínky v přijímacím řízení do MŠ jako mají děti s trvalým pobytem v Ronově 

n/D. Mnozí mohou namítnout, že dosud byla kapacita MŠ v Ronově n/D dostačující a co se 

změnilo? Změnil se zákon o přijímání dětí do MŠ. Nezohledňuje se již zda maminka chodí 

do práci či nikoli, hodně dětí mají zdravotní problémy s potřebou asistenta a odklady 

školní docházky. Děti mladší dvou let a se zdravotními hendikepy ubírají o další místo 

navíc pro zdravé a starší děti. V následujících minimálně třech letech se bohužel ještě nic 

nezmění. Otevřít nové oddělení bude legislativně náročný úkon a již nyní víme, že dětí je 

v současnosti více než kapacita MŠ.  

 

Před hlasováním dala starostka možnost vyjádři se přítomným občanům. 

 

Usnesení č. 21/2023: Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje záměr uzavření smlouvy 

s městem Ronov nad Doubravou o spolupodílení na chodu jednoho oddělení MŠ 

v Ronově n/D, které spočívá v příspěvku na chod budovy. Výsledek hlasování: Pro – 7 – 

Proti – 0- Usnesení bylo schváleno. 

 

Finanční dar domovu seniorů Heřmanův Městec 
 

Domov seniorů Heřmanův Městec, U Bažantnice 63 požádal naši obec Lipovec o dar nebo 

finanční výpomoc na zajištění provozních nákladů domova pro seniory v období 1. 1. – 31. 

12. 2023 z důvodu poskytování 24hodinové podpory a péče jednoho uživatele této služby 

s trvalým pobytem v Lipovci.  
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Navrhuji finanční pomoc v hodnotě 5.000,-Kč. 

 

Před hlasováním dala starostka možnost vyjádři se přítomným občanům. 

 
 
Usnesení č. 22/2022: Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje Finanční dar domovu seniorů 
Heřmanův Městec ve výši 5.000,-Kč.  Výsledek hlasování: Pro – 7 – Proti – 0 -  Usnesení 
bylo schváleno. 
 

Informace – Kanalizace 
24. května byly provedeny sondy, aby se určilo složení geologického podloží na cestě 

vedoucí k budově čistírny odpadních vod. S panem Linkem jsme měli jednání o této 

příjezdové cestě. Problém spočívá v tom, že dříve polní cesta je na současné právní 

předpisy příliš úzká. Bude nutné v některých úsecích cestu rozšířit na okolní pozemky. 

Bude probíhat jednání s majiteli. Některé pozemky jsou bohužel duplicitní se státem, což 

prodlouží jednání. Dalším úskalím je nejnižší místo cesty, kde se shromažďuje dešťová 

voda a bude třeba do projektu zakreslit i propust dešťové vody.  

 

Informace o jednání s panem Nedorostem 
 
Za budovou bývalého obchodu v Lipovci vlastní obec 6 osmin pozemku společně s paní 
Pečenkovou, kterou zastupuje syn pan Nedorost. Pozemek je opět zarostlý 
v nepropustným porostem náletových dřevin. Pokračujeme po panu Bohuňkovi v jednání  
o údržbě tohoto pozemku. Pan Nedorost svou část pozemku prodat nechce. Proto jsme 
zahájili jednání o rekultivaci pozemku. Po rekultivaci bude možné nechat pozemek  
zaměřit. A bude pokračovat vyjednávání o rozdělení pozemku. 
 
Dotaz: Jak se bude pan Nedorost podílet na čištění pozemku? Odpověď: Bude se podílet 
finančně do výše svého podílu 2/8 z celého pozemku. 

 
Zpevnění cesty na úložiště bioodpadu 
 

Pokračují práce  na zpevnění pozemku a příjezdové cesty, aby se zde mohl uskladnit 

velkoobjemový a nebezpečný odpad. 
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Dotaz: Co vše se bude skladovat. Skladovat se bude vše dle předpisu dvakrát do roka 

týden před odvozem svozové firmy.                                                             

 

 

Konec zasedání v 18:40 hod. 
 

 

 

 

 

zapisovatelka:  

______________________________ 

 

ověřovatelé zápisu:  

______________________________ 

 

  

______________________________ 

 

 

starostka obce:  

Jana Malá 

 

 


